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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:  30 de gener de 2017 
Horari:  18 hores 
Lloc:  sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Bartomeu Gili Nadal,  batle 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Onofre Serra Vila,  regidor 
Ana María Comas Delgado,  regidora 
Jaume Alzamora Riera,   regidor 
Magdalena Maria Fernández,  regidora 
Immaculada Moreno Mayal,   regidora 
Assumpció Santandreu Ginard,  regidora 
Amalio Arnandis Puig,  regidor 
Juan Lliteras Espinosa,   regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza,  secretària 
 
No hi assisteix: 
Manuel Rocha Barrientos,   regidor 
 
 
Ordre del dia 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió de 31 d’octubre de 2016. 
2. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de novembre i desembre de 2016 
i de 13 de gener de 2017. 
3. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió de 31 d’octubre de 2016 
 
En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal 
i de règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament d’organització i funcionament i 
règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el batle 
demana als membres de la corporació si algú té alguna observació a fer sobre l’acta del dia 31 
d’octubre  de 2016, de la qual se n’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a cada regidor 
per al seu coneixement, rectificació d’errades o possible formulació d’al·legacions, si s’escau. 
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A continuació, els reunits acorden, per assentiment unànime, essent tretze el nombre legal de 
membres del consistori i dotze els assistents, aprovar l’acta de la sessió de 31 d’octubre de 2016. 
 
 
2. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de novembre i desembre de 
2016 i de 13 de gener  de 2016 
 
A continuació, es dona compte de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de novembre i 
desembre de 2016 i de 13 de gener de 2016. 
 
Seguidament, els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
3. Precs i preguntes 
 
La secretària informa que UIA ha presentat escrits de precs i preguntes, el qual es llegeix  a 
continuació. 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA UIA 
  
Precs 
 
- Demanam, una vegada més, que en els cantons dels carrers més estrets del poble, on s’aparquen 
cotxes, hi pinteu la línia groga per mantenir la distància, ja que la circulació es fa molt difícil i 
provoca que els conductors hagin de fer maniobres complicades. I que es vetli pel seu acompliment. 
  
Resposta: D’acord. 
 
- Demanam que insteu els propietaris de solars urbans que provoquen molèsties als veïns i que 
poden suposar un perill per a les persones i per a la salubritat que els tanquin amb les condicions 
que preveu la normativa municipal.  
 
Resposta: Està previst fer-ho dins enguany. 
 
- Mossèn Antoni Gili va deixar un fons documental interessant i important i la família està 
disposada a cedir-lo al poble. Demanam que us poseu en contacte amb ells i que es reprenguin les 
negociacions perquè el llegat de Mossèn Gili pugui estar a disposició de tota la ciutadania.  
 
Resposta: Ja hi ha hagut algunes converses, que es reprendran al més aviat possible. 
 
- Abans de Sant Antoni es va fer, al Museu, una exposició sobre dimonis. Les escoles del centre es 
queixen que no varen tenir la informació per poder assistir-hi. Demanam que, quan hi ha 
exposicions o altres esdeveniments que puguin tenir interès per als escolars, ho comuniqueu a les 
escoles del municipi i que els faceu l’oportuna difusió. 
 
Resposta: No tenim cap constància de les queixes. Se’n va ver difusió, encara que sempre es pot 
millorar en futurs actes i així es mirarà de fer. 
 
Hisenda 
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- Insistim en l’ocupació de la via pública. Hem acabat l’any i l’ocupació de la via pública ha estat 
del cent per cent durant la temporada turística. Als mesos de setembre i octubre ens diguéreu que 
encara no s’havia cobrat i que hi estàveu fent molta feina. Segons la situació del pressupost 
d’ingressos a 31 de desembre de 2016, s’han cobrat 2.325,72 euros. En el mateix període de 2015 
s’havien recaptat 23.002,52 euros. A què es deu aquesta diferència?  
 
Resposta: Les dades correctes de 2016 són 62.180,12 € en liquidacions fetes, de les quals hi ha 
pendents de cobrar 25.004,89 €. 
 
- En el plenari del mes d’octubre us demanàrem que la SGAE havia reclamat la liquidació pels drets 
d’autor dels espectacles celebrats al municipi i que encara no ho havíeu liquidat. Independentment 
de l’opinió que ens mereix aquest organisme, ja s’ha liquidat? Ens podríeu facilitar una còpia del 
Conveni signat entre l’Ajuntament i la SGAE? 
  
Resposta: Sí, no ho tenen a dia d’avui cobrat, però els tràmits per als pagaments ja estan fets. No hi 
ha cap conveni. 
 
- Ens diguéreu que al gener de 2017 es faria la nova liquidació per l’ocupació de la via pública a 
l’empresa que ocupa la via pública del carrer de Montferrutx de la Colònia. S’ha fet? Per quin 
import? Fins quan?  
 
Resposta: Encara no. 
 
- S’han pagat sis factures per un import de 1.111,02 euros cada una per publicitat d’Artà (juny, 
juliol, agost, setembre, octubre i novembre), un total de 6.666,12 euros. En què consisteix aquesta 
publicitat? En quins mitjans s’ha realitzat? 
 
Resposta: Ja fa diversos anys que, com altres ajuntaments, participam en el projecte d’emissió de 
vídeos promocionals a hotels de Mallorca a través de la cadena LUX. 
 
- Entre els mesos d’agost i setembre es pagaren 4.888,40 euros en concepte de publicitat (promoció 
i festes, bàsicament). No creis que, gastant més del que s’ingressa, aquestes despeses són 
prescindibles? 
  
Resposta: Si em deis d’on heu tret la quantitat i quines factures són, ho podrem parar. La segona 
part, en cap cas no és correcta, l’Ajuntament ingressa més del que gasta, no sé si us sona el concepte 
límit de despesa i, encara que no us agradi, l’Ajuntament l’acompleix. 
 
- S’han gastat 4.789,18 euros en publicitat per l’esdeveniment Gate to the Future. No creuen 
exagerada aquesta quantitat per un esdeveniment d’un sol dia? Quins beneficis s’han obtingut amb 
aquesta publicitat?  
 
Resposta: Tot és opinable i criticable, no és només publicitat, hi ha un especial dedicat només a 
Artà, dins economia. La publicitat vol crear repercussió i reconeixement de nom i posicionament en 
un àmbit determinat que ens interessa. 
 
- Quina ha estat la despesa de 2016 de cada regidor de l’Equip de Govern pels conceptes de dietes, 
quilometratge i telefonia?  
 
Resposta: Aquesta setmana es publicarà a la web tota la informació relativa a dietes, assistències, 
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transport i telèfon de tots els regidors de la corporació. La podreu consultar allà. 
 
- A dia d’avui, quin és l’import que no s’ha pogut imputar al pressupost de 2016 i que haurà de 
venir com a NPO? 
 
Resposta: En estar tancat tendreu totes les dades. 
 
Urbanisme 
 
- Quants d’expedients de sanció per infracció urbanística ha iniciat l’ADU a Artà al 2016? Quants 
d’aquests tenen resolució definitiva?  
 
Resposta: En el 2016 s’han iniciat 4 expedients, tant en la seva vessant sancionadora com de 
restabliment. 
 
- Quants d’expedients de restabliment de la legalitat urbanística ha iniciat l’ADU a Artà al 2016? 
Quants d’aquests tenen resolució definitiva?  
 
Resposta: En el 2016 s’han iniciat 4 expedients, tant en la seva vessant sancionadora com de 
restabliment. 
 
- Es va contractar l’empresa Ingeniería y Asesoría de Renovables, SL, perquè redactàs un pla 
d’accessibilitat i manteniment dels carrers d’Artà. El mes de setembre ens diguéreu que estava en la 
fase de diagnòstic de l’estat de les voravies d’Artà en un 85 %. Suposam que ja està finalitzat. 
 
· A quines conclusions arriba? 
· Quines actuacions es duran a terme a partir d’aquestes conclusions? 
· Ens en podeu donar una còpia?  
 
Resposta: No hi ha un document pròpiament de conclusions, però sí li puc avançar que ens queda 
molta feina per fer d’Artà un poble mínimament accessible. Les actuacions prioritàries que ens hem 
marcat són l’eix cívic que hi ha al Pla de mobilitat, la circulació i l’accessibilitat que hi ha als 
voltants dels centres educatius i establir eixos i vies de vianants a la Colònia de Sant Pere. 
 
- Un ciutadà posa en coneixement de l’Ajuntament l’abocament d’enderrocs en un solar a la 
Colònia de Sant Pere. Quines actuacions heu dut a terme?  
 
Resposta: Segons la informació que tenim, els propietaris del solar on s’estan fent les obres i del 
solar on s’han dipositat els enderrocs són els mateixos i han manifestat al nostre personal que han 
de fer obra dins aquest solar on han dipositat les obres. De tota manera, en farem el seguiment 
pertinent i actuarem quan sigui necessari. 
 
- Una ciutadana de la Colònia insta l’Ajuntament que demani a Costes la reparació dels tamarells 
del camí de s’Estanyol. Quines actuacions heu fet? 
 
Resposta: S’han fet els informes pertinents i s’ha remès la sol·licitud de reparació a la Demarcació 
de Costes de les Illes Balears, amb el registre número 11, de 4 de gener de 2017. 
 
Medi ambient 
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- Quina opció ha escollit el tribunal d’avaluació del concurs d’idees per al disseny, la producció i la 
instal·lació d’un sistema de recollida d’excrements de cabot (Delichon urbicum)? Quin pressupost 
s’hi destinarà? 
 
Resposta: Hi havia dos projectes amb un sistema de recollida mitjançant una safata semblant. S’ha 
triat el que suposa un pes menor i una instal·lació menys complicada. Hi ha la documentació dels 
dos al vostre abast a Secretaria i, en tenir enllestides les dues actes, us les farem arribar. No hi ha un 
pressupost definit, però serà petit, ja que el dispositiu és senzill i els materials, barats. Per una altra 
banda, la idea per a enguany és la de fer la prova pilot del sistema a un edifici municipal i a la 
façana d’uns propietaris que s’han ofert voluntàriament. 
 
- S’han iniciat ja els tràmits per a la contractació centralitzada del subministrament d’energia 
elèctrica per a les dependències públiques? 
 
Resposta: Cap problema en valorar que és un tema encara pendent. Tenim una petita base de la qual 
partir: 
 
a) Per una banda, les clàusules socials que ens han de servir per evitar que acabem comprant 
“energia verda” a una macroempresa multinacional (Endesa), com ha passat en el cas del Govern, 
contracte gran o per blocs o sectors. Necessitam suport jurídic. 
b) I, per una altra banda, la feina feta per tal de presentar-nos a les subvenció del Consell 
(autosuficients) ens ha permès tenir una comparativa base per fer un plantejament. Hem fet 
consultes amb una enginyera i un enginyer.  
 
Deman a l’oposició i a la ciutadania una mica de paciència per donar passes definitives en un tema 
certament complex. 
 
- Quines actuacions han duit a terme aquests darrers mesos per erradicar la presència ofensiva i 
abusiva d’excrements d’animals a la via pública?  
 
Resposta: Com vàrem explicar recentment, tenim previst fer una actuació que prevegi senyalització 
vertical, campanya sensibilització i actuació policial. De moment, el que ja s’ha fet és augmentar la 
presència policial i actuar si es troben cans solts. Demanaré al cap de policia dades de sancions, 
però crec que no són significatives, si n’hi ha hagut.  
 
- En el plenari de setembre demanàrem si es presentarien projectes per accedir a les subvencions per 
instal·lar punts de recàrrega per a vehicles elèctrics. Ens diguéreu que estàveu preparant els 
projectes pertinents, concretament a tres punts: edifici municipal de la Policia Local, darrere de 
l’Ajuntament i a la zona de la plaça de la Bassa d’en Fasol a la Colònia. A més, s’ha pagat una 
factura de 1.815 euros a una empresa per fer la memòria d’aquesta subvenció. Segons la mateixa 
convocatòria, les actuacions havien d’estar fetes abans de 18 de novembre de 2016 i no hem vist, 
com si a molts de pobles de Mallorca, aquests punts. Quan s’instal·laran?  
 
Resposta: En distintes conversacions amb la Conselleria de Territori, Energia i Mobilitat, ens han 
manifestat que la dotació pressupostària per a aquesta subvenció s’ha exhaurit. Estan buscant la 
fórmula per tal d’ampliar aquesta dotació pressupostària o ampliar la convocatòria i després ens 
diran com ho hem de fer. De moment, no tenim la subvenció. 
 
- Els veïns del carrer del Cardenal Despuig demanaren un estudi de conversió en zona de vianants 
de tot el carrer. Se’ls ha contestat? Què es pensa fer al respecte?  
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Resposta: Ens hem vist amb la Policia, els Serveis Urbanístics i l’empresa que ens fa tot el tema 
d’accessibilitat, s’està fent feina en una proposta i després la comunicarem als afectats.  
 
[A continuació, UIA retira la pregunta següent: 
 
“L’Institut ha sol·licitat en dues ocasions el canvi de lloc del contenidor de recollida de roba que hi 
ha a l’entrada de l’edifici. Quines actuacions s’han fet al respecte?”]  
 
Promoció econòmica i turisme 
 
- A la pregunta que quantes targetes ArtàCard s’havien venut al 2016 ens diguéreu que, a causa 
d’una normativa estatal, se seguia repartint gratuïtament fins al juliol. Quina normativa prohibia 
cobrar un servei regulat per una ordenança fiscal municipal?  
 
Resposta: Us convindria revisar la resposta de l’anterior plenari; us record qui tenia la Batlia l’any 
2013 i m’agradaria afegir que no sé si no enteneu res o no ho voleu entendre, com tampoc sé que és 
pitjor. 
 
- Quin import s’ha ingressat, a partir del juliol, per la venda de la targeta ArtàCard? Quantes 
targetes s’han venut? 
  
Resposta: 1.851 €, 617 targetes. 
 
- S’ha aprovat el Conveni de comercialització de l’esmentada targeta ArtàCard a l’empresa 
alemanya Turbopass GMBH. 
 
· En què consisteix aquesta “comercialització”? 
· Per què una empresa amb base a Hamburg?  

 
Resposta: Us pas una còpia del Conveni. Per què no? 
 
- A l’octubre i al desembre es varen fer els pagaments de la factura (un total de 4.840 euros) per la 
gestió i l’organització de la Fira Artalaiòtica. No ens consta que s’hagi organitzat aquesta fira. 
Quina feina ha fet l’empresa que ha cobrat? Ens en podeu donar una còpia?  
 
Resposta: S’està fent tota la feina preparatòria, reunions, contactes amb firaires, ponents, activitats, 
visites a les escoles i centres educatius, presentació del projecte, Universitat, Consell, pressupostos, 
proposta d’agenda, etc. Si voleu, podem fer una reunió monogràfica per contar-vos totes les passes 
fetes. Part científica i part lúdica. D’altra banda, a nosaltres tampoc no ens consta que s’hagi 
realitzat, evidentment són les tasques preparatòries de la fira, us passam un còpia del pressupost. 
 
- La Conselleria de Treball, Comerç i Indústria va atorgar a l’Ajuntament una subvenció de 
38.491,63 euros per desenvolupar el programa “Revaloritza Artà 2016”. Quantes persones s’han 
contractat per desenvolupar-lo? De quin perfil és cada una? Quines tasques concretes han 
desenvolupat cada una? 
  
Resposta: Quatre persones, tres peons per a la Brigada i un ordenança. Us adjuntam el projecte. 
 
- En el plenari d’octubre diguérem que ja s’havien fet tres pagaments del contracte per al 
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desenvolupament de la publicitat del web viuarta.com per un total de 14.429,25 euros. Ens diguéreu 
que en podien ser beneficiàries les empreses que estaven dins la marca D’Artà i us demanàrem 
quantes empreses hi ha, però, que, específicament pel seu objecte, poden accedir a vendre el seu 
producte en aquesta web? Ens diguéreu que ens remetríeu el llistat amb aquestes empreses, però que 
no ho volíeu dir en el plenari. Us demanam que públicament ens doneu aquesta informació.  
 
Resposta: Us hem passat el llistat actual de tota la gent que participa en el projecte, tots ells, via 
serveis, tallers o altres activitats, hi poden participar. 
 
- Quin ha estat el cost total de l’organització del Gate to the Future? Per quins conceptes? I quins 
ingressos s’han obtingut?  
 
Resposta: 18.000 + IVA, gestió i organització de l’esdeveniment; ingressos per a l’Ajuntament, no 
se’n preveuen. Esper tenir en breu l’informe de repercussió. 
 
- Dia 15 de setembre es va comptabilitzar una factura de 1.422,22 euros per enviar una carta 
certificada a Bèlgica. Què es va enviar? Per què per aquest procediment tant car?  
 
Resposta: L’import correspon a la factura mensual de correus. 
 
- S’ha pagat una factura més per la promoció i la desestacionalització de la temporada baixa de la 
Colònia per un import de 1.626,24 euros. Quina feina han fet aquesta vegada? 
 
Resposta: N’hem parlat moltes vegades, és part del mateix projecte. 
 
- Per la Fira es varen gastar 657,15 euros en concepte de subministrament de begudes diverses. De 
què es tracta això? 
  
Resposta: Ho he demanat per correu, però encara no he rebut la resposta. Intentaré tenir-la demà i 
us l’enviaré. 
 
- Per què es va pagar l’allotjament dels organitzadors de la cursa de la via verda? Es té previst 
actuar d’aquesta manera amb tot el que s’organitzi a Artà? Quins criteris se seguiran per assumir 
aquestes despeses?  
 
Resposta: Es va considerar oportú. De quina manera? Quines despeses? 
 
- Quin ha estat el cost total de 2016 per la gestió de la marca D’Artà a l’edifici de l’Estació ? Si 
encara no el teniu tancat, almenys el provisional. 
 
Resposta: Si m’ho permeteu, crec que serà més clar donar les definitives quan l’associació 
empresarial hagi justificat el Conveni. 
 
- S’ha pagat una factura de 958,92 euros per la promoció a la Fira Sènior Massan de Suècia. Què és 
aquesta fira? Quan es va fer aquesta fira? Quina promoció s’hi va fer? Quins objectius es pretenien 
amb aquesta promoció? Quins resultats s’han obtingut? 
 
Resposta: És una fira canina anomenada My Dog, feta entre els dies 5 i 8 de gener de 2017 a 
Göteborg. En breu tendrem un informe detallat que us farem arribar. 
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- Hem fet una sèrie de preguntes sobre el destí de pressupost municipal en promoció econòmica. 
Què en sap el ciutadà d’Artà, sobre aquestes actuacions de promoció econòmica de què hem xerrat? 
N’està informat i hi té accés, als possibles beneficis? Per què s’estan fent si, en el PAM, no hi figura 
res, que és el vostre full de ruta?  
 
Resposta: Els ho haureu de demanar a ells. Intentam que hi estiguin. El PAM és un procés nou, que 
és el full de ruta, però que no impedeix acabar de desenvolupar accions que ja havien començat i 
que, com aquesta, vagin en la línia de la promoció econòmica del pacte de govern i també del PAM. 
 
- En data 11 de gener de 2017 vàrem sol·licitar una còpia del Conveni amb l’associació de 
comerços. Quan ens el facilitareu?  
 
Resposta: Ja el teniu. 
 
- S’ha pagat una factura de 19.694,43 euros per un manual d’estil d’elements urbans. A quines 
conclusions arriba el manual? Ens en podeu facilitar una còpia?  
 
Resposta: Encara no es té la versió definitiva, perquè amb motiu de l’obra del carrer de Montserrat 
Blanes s’ha trobat oportú fer algunes modificacions. Tan prest com el tenguem us el farem arribar. 
 
- Hi ha dues empreses que facturen a l’Ajuntament d’Artà per despeses gestió personal i tenda i 
servei d’atenció al públic. Quina feina fa cadascuna? 
 
Resposta: Gràcies al bon funcionament de l’espai vàrem haver de reforçar la part d’informació 
turística en els mesos de temporada alta; durant els mesos de temporada baixa, la mateixa 
encarregada de la tenda podia cobrir els dos espais. 
 
Festes 
 
- La liquidació de l’ocupació de la via pública durant les festes de Sant Salvador, segons ens consta, 
encara no s’ha cobrat, tot i que en el plenari d’octubre ens diguéreu que ja sí s’havia cobrat en gran 
part. Us demanàrem, al novembre, el llistat de les taxes cobrades, però no l’hem rebut. Tornam a 
insistir: podeu fer arribar un llistat de les taxes cobrades per aquest concepte? 
  
Resposta: Sí, no el tenc aquí, però demanaré que demà us el passin. 
 
- Quants dels expedients a joves per orinar a la via pública s’han cobrat? Quin import total s’ha 
ingressat? Quants d’aquests expedients s’han tancat? Si encara no s’han tramitat, quan prescriuen 
aquests expedients? En tot cas, ens podeu enviar un llistat dels expedients que s’estan tramitat i el 
seu estat?  
 
Resposta: Demanaré, també a Policia, que us passi un llistat actualitzat. 
 
- Dia 8 de desembre hi va haver dos actes infantils (un contacontes i la presentació d’un llibre de 
dimonis) amb només mitja hora de diferència. Atès que no tenim una abundància d’aquests actes, 
per què no es programen amb més marge? 
 
Resposta: Si d’una cosa patim a Artà és d’abundància d’actes. 
 
Interior 
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- En data 13 de juliol de 2016 sol·licitàrem una còpia d’una sèrie de contractes i les factures de les 
empreses contractades. Us ho tornàrem a demanar en el plenari de setembre i d’octubre. Ens heu 
entregat els contractes i ens diguéreu que ens entregaríeu les factures. Quan?  
 
Resposta: Aquí les teniu impreses, perquè crec que era el problema que hi havia era que no les 
podíeu imprimir. 
 
- En el plenari d’octubre de 2016, fa tres mesos, demanàrem tota la documentació requerida dia 2 de 
juny per part dels representants dels treballadors laborals; ens referim a una còpia de tots els 
contractes del personal que fa feina a l’Ajuntament i dels que hi puguin fer feina a partir de la data, 
així com la notificació de les pròrrogues i les denúncies d’aquests contractes. Ens diguéreu que 
l’havíeu entregada als representants sindicals i que ens en faríeu una còpia. Quan? 
  
Resposta: En un període de 15 dies, la us farem arribar en format digital. 
 
- Al plenari passat ja férem aquesta pregunta i no ens vàreu donar una resposta. Insistim: segons la 
relació de la plantilla de personal de 2014, la darrera aprovada abans de la de 2016, a la Policia 
Local hi havia 3 places d’oficial, una de vacant i dues d’ocupades. En l’aprovada al 2016 apareixen 
4 places d’oficial, creant-se una de nova: 3 d’oficial de policia (una de vacant) i una de suboficial 
(vacant). En base a quina norma s’ha pogut crear una nova plaça d’oficial de policia local, si la Llei 
de pressupostos de 2016 limita l’increment de l’oferta pública tot i permetre una taxa del 100 % de 
reposició de les vacants? Es podria declarar la creació d’aquesta plaça nul·la de ple dret? 
  
Resposta: Com vostè ha dit, és cert que al 2014 hi havia 3 places de oficial, una de vacant i dues 
d’ocupades, i a l’aprovada al 2016 apareixen 3 places d’oficials, una de vacant i una de 
subinspector, vacant. També es cert que al 2014 apareixen 16 places de policia i a la de 2016 sols 
n’hi ha 15. El que s’ha fet és adaptar-nos al Decret 28/2015, de 30 d’abril, i publicat al BOIB de 
2/05/2015, i intentar adaptar la nostra estructura de policia al que s’estipula en aquest decret. 
Entenem que la plantilla i l’estructura reconvertida s’adapta plenament a la legislació vigent i que 
en cap cas la reconversió d’aquesta plaça és nul·la de ple dret. 
 
- En data 24 d’octubre els representants dels treballadors laborals de l’Ajuntament d’Artà han 
impugnat la convocatòria per cobrir les places d’assessor jurídic, d’enginyer industrial i de tècnic de 
medi ambient. Què heu contestat? En el plenari de novembre ens diguéreu que havíeu rebutjat les 
al·legacions. En quina situació es troba aquesta convocatòria? 
  
Resposta: És veritat que, com a resposta escrita no s’ha fet, se’ls va donar resposta a la reunió 
sindical que tenguérem, si no vaig errat va ser a la de dia 2 de novembre. Hi ha un informe tècnic en 
el qual es desestimen les al·legacions. Les tres convocatòries es troben en el mateix punt de 
constitució del tribunal, estan fetes les llistes d’admesos i tot, però estam pendents de constituir els 
tribunals. Una vegada es tenguin constituïts s’iniciarà tot el procés. 
 
- En relació a la convocatòria per crear la plaça de tècnic de medi ambient, hi ha hagut una 
al·legació, perquè no es preveu cap mèrit per disposar del nivell de català (LA). Ens diguéreu que és 
un error material de les bases i que s’estimaria l’al·legació i que en data 23 d’octubre s’havia 
aprovat la nova convocatòria. En quina situació està aquesta convocatòria?  
 
Resposta: Es va contestar l’al·legació i es va notificar en el registre de sortida núm. 3352, de 28 de 
novembre, i ara restam a l’espera de la constitució del tribunal. 
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- Dia 20 de desembre de 2016 es va publicar la convocatòria per cobrir la plaça de tècnic esportiu. 
Al mes de gener el COLEF va presentar al·legacions a aquesta convocatòria, també. En quina 
situació està ara aquesta convocatòria? 
 
Resposta: S’han desestimat les al·legacions, s’ha notificat amb registre de sortida núm. 104, de 23 
de gener, i estam a l’espera de la constitució del tribunal. 
 
- Cada mes s’estan pagant 600 euros per gestionar Ràdio Artà des de fa més de dos anys. Això 
significa que s’està pagant per un servei públic de l’Ajuntament. Segons la Llei de contractes es 
tractaria d’un fraccionament de contracte, que ja superaria el termini d’un any que correspon a un 
contracte menor. Demanam que regularitzeu aquesta situació amb un concurs públic?  
 
Resposta: Es tendrà en compte. 
 
- En data 8 de setembre de 2016 es va adquirir un vehicle grua. Qui maniobra el vehicle? Quantes 
sortides ha realitzat des de la seva adquisició? Per què s’han pagat dues factures de 556,6 € i 
834,9 € pel servei de grua dels mesos de setembre i octubre si s’havia comprat la grua? 
 
Resposta: Vàrem adquirir la grua en el moment que va sorgir l’oportunitat; esperam que durant el 
mes de febrer ja puguem activar el servei propi. 
 
- En un plenari extraordinari vàrem aprovar els plecs per a la concessió del bar del Teatre. Per què 
la nova convocatòria no és al perfil del contractant? Per què no es varen publicar amb les 
condicions aprovades? Per què, en la segona publicació, encara hi ha errades?  
 
Resposta: Sí que es troba en el perfil del contractant. Estan publicades amb les condicions correctes.  
No hi ha cap errada en el fons del contracte. 
 
- La Conselleria d’Hisenda requerí la justificació de béns subvencionables de la convocatòria 
d’ajudes per a l’adquisició d’equips d’emergència per a les agrupacions de voluntaris de protecció 
civil. Per què s’ha justificat el pagament de 1.979,16 € en data 19 de setembre quan el termini era el 
15 de setembre? 
 
Resposta: És la data de la factura, no ho podíem presentar abans. 
 
Esports 
 
- Després d’aquella reunió que es va realitzar amb l’arquitecte contractat per fer l’avantprojecte del 
Poliesportiu, quines passes més s’han fet? Què teniu previst dins aquest primer trimestre?  
 
Resposta: Ara mateix intentam definir les fases a una quantitat viable per al pressupost del nostre 
municipi i, a partir d’aquí, podrem fer una proposta de calendari realista per dur a terme les 
actuacions necessàries per iniciar la remodelació. 
 
- Al gener es va celebrar la Gala de l’Esport. Des d’aquí volem transmetre l’enhorabona a tots els 
que fan possible la bona tasca esportiva al municipi i felicitar-los perquè els resultats són 
excel·lents. De tota manera, també volem manifestar la nostra molèstia amb l’Equip de Govern que, 
representat per la Regidoria d’Esports, hauria d’haver tengut en compte convidar a aquest acte els 
grups que estam a l’oposició, ja que en cap moment vàrem rebre la convidada per acudir a l’acte i, 
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fou des de la nostra voluntat i responsabilitat, que membres del grup UIA hi assistírem. Aquests són 
fets que pot ser no transcendeixen en el dia a dia del poble, però sí són petits detalls que demanam a 
l’organització que tengui en compte en les properes edicions. Perquè, per segon any consecutiu, no 
heu convidat els membres de l’oposició a la Gala de l’Esport. I cal felicitar als esportistes. 
 
Infraestructures 
 
- Ens diguéreu en els plenaris passats que l’informe de la policia per a la instal·lació de miralls als 
carrers de Josep Melià i del Pontarró és, de paraula, favorable, però que teníeu actuacions pendents. 
Quan els instal·lareu? 
 
Resposta: M’agradaria donar una data concreta, però no m’atrevesc. Confii que, d’aquí al plenari de 
febrer, s’hagin fet aquesta i altres actuacions pendents. 
 
- Segons les auditories realitzades per l’empresa contractada a aquest efecte, s’havien de reduir 
53,02 euros a les factures d’agost, setembre i octubre de 2015; 87,46 euros a les factures d’agost, 
setembre i octubre de 2015 (això deu ser un error); i 47,33 euros a les factures de novembre i 
desembre de 2015 i gener de 2016. En el plenari de setembre ens diguéreu que es faria a final d’any. 
S’ha fet ja aquesta reducció? En quin número de factura s’ha realitzat? Ens podeu donar una còpia 
de cada una?  
 
Resposta: Sí, estan les quantitats regularitzades en base a les auditories. Podeu consultar 
directament les factures. 
 
- S’han fet ja les auditories del compliment de 2016? Si és que no, per què? Si és que sí, ens en 
podeu donar una còpia? 
 
Resposta: Sí, us la passarem per correu electrònic. 
 
- En dates 01/07 i 30/07 una empresa factura dues reparacions d’avaries de la xarxa d’aigua per un 
import de 616,7 i 2.415,6 euros, respectivament, a més d’haver-n’hi d’altres. Es va contractar, per 
urgència, un substitut del lampista per a la Brigada. Per què no planificau i organitzau bé aquestes 
tasques perquè les puguin fer els operaris municipals, que fins ara feien?  
 
Resposta: Els operaris fan tota la feina que poden abraçar i allà on no arriben, ho complementam 
amb feines externes. 
 
- Suposam que s’ha fet un contracte menor amb l’entitat Estel de Llevant per dur el manteniment de 
jardins de la Colònia de Sant Pere, ja que, en el darrer trimestre, se’ls ha pagat una factura mensual 
de 1.696,65 euros. Per què s’han pagat a una altra empresa, en el mateix període, 3.507,74 euros pel 
mateix concepte? 
  
Resposta: No s’ha pagat mai a dues empreses per la mateixa feina. 
 
- En data 12 de desembre hi ha una factura per un import de 6.514,56 euros per la reparació de la 
bomba de Costa i Llobera. En la mateixa data, n’hi ha una per valor de 8.448,10 euros pel 
subministrament d’una bomba al pou de Costa i Llobera. Per què es gasten tants de doblers en la 
reparació si s’acaba comprant-ne una de nova? 
 
Resposta: El pou de Costa i Llobera, juntament amb els tres pous de sa Clota, són pous que no tenen 
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bomba de recanvi, amb el risc que té aquest fet. Atès que la bomba del pou de Costa i Llobera ens 
donava problemes, decidírem arreglar-la i també comprar-ne una de nova per tenir-la per si de cas 
un altre dia s’espenya la bomba que ara tenim. És un tema de previsió, perquè no ens podem 
permetre quedar-nos sense aigua del pou de Costa i Llobera.  
 
Patrimoni 
 
- Al desembre quedà sense efecte el contracte de restauració de l’estàtua Dona d’Artà del passeig de 
la Colònia. Com queda la restauració d’aquesta peça emblemàtica? 
 
Resposta: El propi autor de l’obra ens va demanar per passar la feina al proper any, ja que estava 
molt carregat de feina i no ha tengut temps enguany. Recordar-vos que va ser ell mateix qui ens va 
contactar i va demanar que s’havia de reparar. Nosaltres li demanàrem si ell mateix podia fer la 
feina i ho va acceptar encantat. 
 
Cultura 
 
- Consideram que estaria bé que representació municipal de l’Equip de Govern donàs suport amb la 
seva presència a actes culturals, com ara el de la Festa de l’Estendard que va organitzar l’OCB. No 
creis que és important donar-los suport? 
 
Resposta: I tant! És més, hi ha qualque membre de l’Equip de Govern que és soci de l’OCB des que 
hi ha delegació a Artà. Des del consistori sempre s’ha donat suport, tant econòmic com logístic. Les 
dates en què es va fer l’acte, el Nadal, és un temps en què hi ha molta gent de vacances i d’altres 
que tenen compromisos personals, i també n’hi hagut que han tengut qualque grip que ens a impedit 
anar a qualque acte. 
 
- En data 2 de novembre de 2016 la Conselleria de Transparència, Cultura i Esports, a través de la 
Direcció General de Política Lingüística, presentà la convocatòria de subvencions per al foment 
d’activitats que contribueixin a la difusió i la promoció de l’ús social de la llengua catalana entre la 
població en general (autòctona o nouvinguda) de les Illes Balears per a municipis de menys de 
20.000 habitants. Fa comptes l’Equip de Govern presentar cap proposta d’actuació? Si és així, quina 
o quines? 
 
Resposta: Segons la pàgina web de la Conselleria el termini per presentar projectes ja ha passat i 
l’objecte de la convocatòria era per a activitats fetes entre l’1 de novembre de 2015 i el 31 d’octubre 
de 2016. Contents de rebre propostes seves dins termini. 
 
Joventut 
 
- En data 21 d’octubre de 2016 la Conselleria de Transparència, Cultura i Esports del Govern 
aprovà el decret que regularà el nou Consell de la Joventut, per a quan el Consell Local de la 
Joventut d’Artà? 
 
Resposta: Tal com marca el PAM, al primer semestre de 2017. 
 
Teatre 
 
- Segons la informació que ens donàreu a les comissions informatives, tot el personal de la 
Fundació, exceptuant la gerent, han estat assumits directament per l’Ajuntament. Entenem que la 
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gerent no pot ser subrogada, tal com s’explica en l’informe de Secretaria a partir del qual s’ha pres 
la decisió de la liquidació de la Fundació que diu, literalment, “en conclusió, que correspondria 
l’extinció del contracte d’alta direcció de la gerent amb la Fundació, sense dret a subrogació que es 
planteja via article 44 del TRET per a la resta del personal”. De fet, entenem que és en base a 
aquesta afirmació que se li ha comunicat la rescissió del contracte. Per aquest mateix motiu, si no es 
pot subrogar la plaça tal com diu l’informe, la nova plaça creada a la plantilla de personal de 2017 
del personal laboral, definida com a tècnic/a superior-cap de gestió programació escènica, no es 
podia crear, perquè no és obligada la subrogació (al contrari de les altres que sí obligaria si es manté 
el servei a subrogar-se), de manera que podria ser, aquesta creació, nul·la de ple dret. Fins quan 
estarà en vigor la Fundació? L’heu creada, aquesta plaça, perquè teniu clar que voleu mantenir la 
figura de la Gerència, que és la que ha sobredimensionant les despeses de la Fundació?  
 
Resposta: La gerent no ha sobredimensionat res, des del principi sempre ha estat sota la direcció 
d’un patronat i una presidència ocupada per la Batlia de l’Ajuntament, el que té o deixa de tenir és 
perquè s’ha aprovat en els òrgans corresponents, dels quals durant tres anys en va ostentar la 
presidència el vostre portaveu. Per tant, una de dues, o tot es correcte o algú va prevaricar en les 
seves funcions de president de la Fundació. Em pareix, a més, de mol mal gust l’assetjament 
personal al qual estau sometent a una persona que va accedir a la seva feina després d’un procés 
selectiu i només fa i ha fet fins a dia d’avui la seva tasca amb molts bons resultats, això darrer és 
opinió meva. 
 
- La Fundació Municipal del Teatre va facturar una sèrie de factures a l’Ajuntament d’Artà per 
desenvolupar les funcions que té assignades, per un total de 19.860 euros. Concretament: 
 
· 3.500 euros per l’organització i la coordinació del programa “Sent el patrimoni”. 
· 3.480 euros per l’organització del concert de Cap-pela per les festes de Sant Salvador.  
· 2.980 euros per l’organització del concert “Illa imaginada” a ses Païsses.  
· 4.950 euros per l’organització de La llegenda de Nuredduna (de les quals es varen pagar 
5.101,50 euros més per la representació i els tècnics). 
· 4.950 euros per l’organització i la coordinació del Cool Days Festival. 
 
Per què es paguen aquestes factures si la Fundació, al 2016, tenia assignada l’aportació de 
l’Ajuntament per desenvolupar les seves funcions? Quines feines es paguen amb aquestes factures 
si els concerts de “Sent el patrimoni”, la factura de Cap-pela, el concert de ses Païsses i les 
actuacions de La llegenda de Nuredduna també les ha abonat l’Ajuntament? 
 
Resposta: Són programes fets fora de l’àmbit de la Fundació i pels quals, abans de contractar amb 
empreses externes, hem preferit, ja fa anys, fins i tot en temps de Batlia d’UIA, comptar amb la 
nostra Fundació.  
 
- A part d’aquests, la Fundació Teatre d’Artà sol·licita 11.773,55 € per despeses. No hem tengut 
accés a aquestes despeses extraordinàries. Quines són aquestes despeses? 
 
Resposta: Us les passarem; estam liquidant la Fundació i hem de deixar les despeses a zero. 
 
 
Acords  
 
1. Acordar, per assentiment unànime, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i 
dotze els assistents, aprovar l’acta de la sessió de 31 d’octubre de 2016. 
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El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 

El batle 
 
 
 


